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Trei firme sunt interesate de 
construirea depoului din Dacia. 
Licitația este organizată pe portalul 
de achiziții al Băncii Europene 
de Reconstrucție și Dezvoltare  

 
Primăria Municipiului Iași a primit trei oferte 

la licitația organizată pentru încredințarea lucră-
rilor de construire a unui nou depou în zona Dacia. 
Acestea au fost depuse de Asocierea SC Conest 
SA (Iași) – SC Mari Vila Com SRL (București), SC 
Tancrad SRL (Galați) și M/S Sietricon (Bangla-
desh). 

Trei firme sunt interesate de 
construirea depoului din Dacia. 
Primăria Iași a făcut un împrumut 
pentru realizarea proiectului 
Licitația este organizată pe portalul de achi-

ziții al Băncii Europene de Reconstrucție și Dez-
voltare (BERD), cea care acordă municipalității 
împrumutul prin care este cofinanțată investiția, 
și are o prevedere financiară de 43.770.000 de 
euro, aproximativ 217.000.000 de lei. Asocierea SC 
Conest SA (Iași) – SC Mari Vila Com SRL (Bucu-
rești), SC Tancrad SRL (Galați) și M/S Sietricon 
(Bangladesh) sunt companiile care au depus ofer-
tele financiare. Primăria Iași a împrumutat 50 de 
milioane de euro de la BERD pentru finanțarea 
acestui proiect. 

Pe circa 4 hectare de teren, vor fi construite 
trei hale principale, mai mari, care vor fi utilizate 
pentru mai multe servicii: reparații și revizii tram-
vaie, ateliere, vestiare, birouri, centrală termică, 

spații tehnice, nisipare, spălătorie, garare tram-
vaie, întreținere autobuze electrice, instalații de 
decantare, separator hidrocarburi și bazine de 
captare apă pluvială. Noul depou ar trebui să asi-
gure buna funcționare a aproape jumătate din 
flota de tramvaie și a 50 de autobuze electrice. În 
acest moment, toată activitatea tramvaielor este 
concentrată la depoul de la Gară. Timp de cel 
puțin trei ani de zile, angajații CTP vor trebui să se 
descurce în această formulă, pentru a asigura 
transportul în comun în municipiul Iași. În urma 
demolării vechiului depou, primăria a scos zeci de 
tone de deșeuri, dar și materiale reciclabile. 
Amintim faptul că vechiul depou este demolat din 
luna ianuarie 2024.  

Primăria Iași a primit trei oferte și 
pentru contractul de supraveghere 
a lucrărilor de la depoul din Dacia 
Tot pe portalul BERD este organizată și o lici-

tație pentru încredințarea serviciilor de supervi-
zare a lucrărilor. Procedura are o prevedere 
financiară de 1.140.621 de euro și a atras tot trei 
oferte aflate în evaluare. Este vorba despre aso-
cierea SC Outlines SRL – SC Palcora Xpert Solu-
tions SRL – NR Consult Ltd, asocierea Liv 
Muhendislik Insaat Ltd. Sti – Erregi Servizi Inte-
grati di Ingegneria Ed Architecttura și asocierea 
SC Daio Total Construct SRL – SC Medos Con-
struct&Consulting SRL – 3TI Progetti Italia Ingen-
neria Integrata SPA. 

„Realizarea unui nou depou a devenit priori-
tară în contextul achiziției de către municipalita-
tea ieșeană, prin intermediul fondurilor europene 

obținute prin Programul Operațional Regional 
2024-2020, a 32 de tramvaie (Bozankaya și PESA) 
și a 44 de autobuze electrice, la care se adaugă 
achiziția a 18 tramvaie și a 25 de autobuze elec-
trice prin Planul Național de Redresare și Rezi-
liență (PNRR). Totalul suprafeței pe care se va 
interveni este de 55.219 metri pătrați. Depoul va 
avea două spații de adăpostire, unul pentru tram-
vaie, celălalt pentru autobuze electrice, spații 
pentru reparații, clădiri pentru diverse instalații 
etc. Va fi primul depou din România, dar și din Eu-
ropa de Est, construit pentru a fi independent 
energetic, astfel că toate capacitățile energetice 
vor fi asigurate de panouri fotovoltaice”, au trans-
mis reprezentanții Primăriei Iași.  

Realizarea noului depou se va face cu tehno-
logii de ultimă generație care asigură integrarea 
conceptului de digitalizare atât în faza de operare 
a mijloacelor de transport, cât și în faza de între-
ținere, revizii și reparații a vehiculelor. Proiectul 
include și modernizarea podului peste pârâul 
Rediu, modernizarea străzii Strămoșilor și a Ron-
dului Dacia, dar și crearea unei stații intermodale. 

Valoarea totală a proiectului de realizare a 
unui nou depou în Dacia este de 286.302.623 de 
lei, din care obiectivele de digitalizare în sumă de 
47.307.147.00 de lei din Programul Național de Re-
dresare și Reziliență.  

Trei firme sunt interesate de contractul de 
construire a depoului din Dacia. Licitația este or-
ganizată pe portalul de achiziții al Băncii Euro-
pene de Reconstrucție și Dezvoltare și are o 
valoare de peste 200.000.000 de lei.  

Alexandra MAISNER

Trei firme sunt interesate de construirea depoului 
din Dacia! Ofertele financiare au fost depuse, 
proiectul are o valoare de peste 200.000.000 de lei
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ApaVital a anunțat că vor fi stabilite 
noi restricții la apa potabilă în mai 
multe localități din județul Iași. De 
data aceasta, și localnicii din zonele 
de lângă municipiu vor fi afectați 

 
Seceta pedologică este resimțită enorm, iar 

acest lucru se vede cel mai bine în rezervoarele 
operatorului de apă-canal ApaVital. Astfel, pentru 
a nu se epuiza rezervele de apă, a fost necesar să 
fie stabilit un interval de furnizare. Situația este 
îngrijorătoare, deoarece temperaturile în județ 
sunt extrem de ridicate, iar precipitațiile sunt ine-
xistente. 

Restricțiile la apa potabilă  
s-au extins în județul Iași 
În anii trecuți, nu existau restricții de apă în 

localitățile de lângă municipiul Iași, însă din cauza 
secetei a fost nevoie să fie stabilit un program de 
furnizare. Astfel, pentru locuitorii din Hlincea, 
Vișan, Bârnova, Pietrărie, Păun și de pe străzile 
dinspre Bucium, în marea parte a zilei, apa va fi 

oprită. „Până pe 31 iulie 2024 (inclusiv), pentru re-
facerea rezervelor de apă potabilă, APAVITAL S.A. 
se află în neplăcuta situație de a furniza apă po-
tabilă după program, zilnic, în intervalul orar esti-
mat 06.00 – 10.00 și 15.00 - 22.00, către utilizatorii 
din localitățile: Hlincea, Vișan, Bârnova (parțial), 
Pietrărie (parțial), Păun (parțial) și străzile Fermei, 
aleea Fermei, Geo Chavez și Nicolae Tonitza din 
Iași”, a transmis ApaVital. 

Consumul de apă a crescut considerabil în 
această perioadă, iar oamenii ar trebui să fie 
atenți la cum folosesc apa. Întregul sistem nu mai 
funcționează la parametrii normali. 

„Nivelul scăzut de precipitații înregistrat în ul-
timii ani, pe fondul secetei prelungite cu care ne 
confruntăm, debitul de apă din puțuri, drenuri și 
diverse acumulări din aria de operare, înregis-
trează limite deosebit de scăzute. În aceste con-
diții, consumurile de apă cresc simțitor depășind 
capacitatea maximă de pompare, iar rezervoarele 
care în condiții normale sunt pline, se golesc cu 
rapiditate și astfel întreg sistemul de alimentare 
cu apă este afectat”, au mai precizat reprezentan-

ții companiei. 

Efectele vor fi resimțite 
Pentru cei care locuiesc la cote mai înalte 

există riscul să nu primească apă deloc, deoarece 
sistemul de pompare nu va ajunge la capacitate 
maximă. Situația este îngrijorătoare, iar în cazul 
în care nu se vor înregistra precipitații, situația 
poate fi prelungită. 

„În localitățile în care sunt programe de furni-
zare, alimentarea cu apă se efectuează la ora 
menționată în prezentul comunicat, dar există po-
sibilitatea ca unii utilizatori care sunt branșați în 
punctele cele mai dezavantajoase (capăt de rețea, 
imobile supraetajate, branșamente subdimensio-
nate, cote mai înalte), să nu poată beneficia de 
apă potabilă la ora anunțată, alimentarea efectivă 
în aceste cazuri urmând să se realizeze doar după 
amorsarea completă a sistemului”, a mai specifi-
cat compania. 

Restricțiile la furnizarea de apă potabilă au 
fost extinse și în alte localități din județul Iași.  

Petronel ȘTEFAN

Restricțiile la apa potabilă sunt extinse 
în mai multe localități din județul Iași. 
Locuitorii din Bârnova, Pietrărie 
și Păun trebuie să își facă rezerve
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Iașul se află sub cod roșu de 
caniculă de trei zile. Meteorologii au 
prelungit avertizarea privind 
temperaturile ridicate și disconfortul 
termic până pe data de 17 iulie 2024 

 
Primăria Iași, direcțiile și companiile munici-

pale aplică, în această perioadă, planul de măsuri 
pentru diminuarea efectelor negative provocate 
de vremea caniculară asupra populației. Edilul Ia-
șului a cerut direcțiilor și societăților din subor-
dine să completeze acest plan în funcție de 
necesități.  

Iașul, sub cod roșu de caniculă! 
Oamenii sunt îndemnați  
să limiteze ieșirile în aer liber  
Instituția Prefectului a transmis o serie de 

măsuri pe care ieșenii ar trebui să le pună în prac-
tică pentru diminuarea disconfortului termic cau-
zat de caniculă.  

„În perioada 15-17 iulie, este emis Cod Roșu de 
Caniculă, Disconfort Termic Accentuat și Pericol 
Major pentru Populație. Pentru a vă proteja sănă-
tatea și a evita incidentele neplăcute, vă rugăm 
să respectați următoarele măsuri urgente: Apelați 
cu responsabilitate la numărul unic de urgență 112 
doar pentru urgențe reale și cazuri grave. Limitați 
munca în aer liber și activitățile în exterior pe pe-
rioada codului roșu și a codului portocaliu. Folosiți 
punctele de prim ajutor și adăposturile disponibile 
în oraș, dotate cu aer condiționat și apă potabilă 
gratuită. Evitați ieșirile în aer liber între orele 
11:00-18:00. Încercați să vă desfășurați activitățile 
în primele ore ale dimineții sau seara. Mențineți-
vă hidratați! Consumați 1.5-2 litri de apă zilnic și 
evitați băuturile care conțin cofeină sau zahăr. 
Alegeți haine lejere și deschise la culoare. Purtați 
pălării și ochelari de soare. Evitați efortul fizic în 
timpul zilei și găsiți locuri umbrite pentru a vă 
odihni. Consumați alimente ușoare și multe fructe 
și legume. Mențineți legătura cu persoanele vul-
nerabile, cum ar fi cei în vârstă sau cu dizabilități, 
și oferiți-le ajutor dacă este necesar. Nu lăsați co-
piii sau animalele de companie singuri în mașini, 
chiar și pentru perioade scurte”, au transmis re-
prezentanții Instituției Prefectului din Iași.  

Pentru prevenirea incendiilor, autoritățile lo-
cale îndeamnă ieșenii să evite folosirea focului 
deschis în zonele cu risc.  

„Evitați folosirea focului deschis în zonele cu 
risc de incendiu sau pe timp de vânt.  Suprave-
gheați copiii pentru a preveni jocul acestora cu 
focul. Verificați utilajele agricole pentru a preveni 
apariția incendiilor și echipați-le cu mijloace de 
stingere”, au adăugat reprezentanții Instituției 
Prefectului.  

Primăria Iași aplică planul de măsuri 
pentru diminuarea efectelor caniculei  
Primăria Iași, direcțiile și companiile munici-

pale aplică planul de măsuri pentru diminuarea 
efectelor negative provocate de vremea canicu-
lară asupra populaţiei.  

Astfel, Direcţia de Asistenţă Socială (DAS) 
identifică și monitorizează telefonic persoanele 
defavorizate care pot fi afectate sever în perioada 
de caniculă (persoanele vârstnice singure şi/sau 
nedeplasabile, persoanele cu dizabilităţi, bolnavii 
cronici sau cu boli incurabile, persoane fără locui-
nţă/fără adăpost, persoane asistate prin unităţile 
sociale aflate în subordinea direcţiei etc.). Numă-
rul persoanelor monitorizate este de aproximativ 
1.700. În zilele de sâmbătă, 13 iulie, și duminică, 14 
iulie, inspectorii DAS au contactat 448 de per-
soane vulnerabile. 

Totodată, reprezentanții DAS au achiziționat 
cantități de apă plată și minerală, precum și 
fructe, pentru a fi distribuite în această perioadă. 
În weekendul trecut, au fost distribuite astfel de 
pachete către 181 de persoane vulnerabile, cu di-
zabilități sau fără adăpost. 

De asemenea, pe tot parcursul sfârșitului de 
săptămână, o echipă de intervenție, formată din 
patru inspectori DAS, a fost pregătită să acorde 
sprijin pentru achiziţionarea alimentelor de bază 
(în acest caz, plata produselor fiind suportată de 
beneficiar), în funcţie de solicitările înregistrate. 
O persoană vârstnică a avut nevoie de ajutor pen-
tru a-și cumpăra apă plată. 

Direcția de Asistență Socială a deschis o linie 
telefonică de tip telverde, 0751.114.672, la care 
persoanele fără susținători legali pot solicita ser-
vicii sociale și sprijin. Nu în cele din urmă, DAS va 
asigura toate condițiile necesare depășirii cani-

culei beneficiarilor din centrele de zi și reziden-
țiale.  

Baia Publică din Iași a fost 
transformată în centru  
pentru persoanele vulnerabile 
Direcția de Asistență Socială a deschis un 

centru de tranzit la Baia Publică, unde au fost ca-
zate 19 persoane fără adăpost, cărora li s-au oferit 
servicii de hrană, cazare, medicale și de igieni-
zare. 

„Primăria Municipiului Iași și DAS vor continua 
să sprijine persoanele vulnerabile pe perioada ca-
niculei (și nu numai) și fac următoarele recoman-
dări: Deplasările să fie făcute în primele ore ale 
dimineții. Evitarea aglomerațiilor. Evitarea expu-
nerii la soare și a efortului intens între orele 11:00 
și 18:00. Purtarea hainelor lejere, a pălăriilor și 
ochelarilor de soare. Consumul a cel puțin 1,5 - 2 
litri de lichide pe zi. Consumarea de fructe și le-
gume. Evitarea băuturile cu zahar sau cofeină. 
Evitarea băuturilor alcoolice. Menținerea legătu-
rilor cu cei vârstnici. Evitarea lăsării copiilor sau 
animalele de companie singuri în autoturisme. 
Solicitarea sfatului medicului de familie la cel mai 
mic semn de suferință. Solicitarea sprijinului DAS 
pentru achiziționarea de produse alimentare și 
farmaceutice, de apă sau fructe”, au transmis re-
prezentanții Primăriei Municipiului Iași.  

Iașul se află sub cod roșu de caniculă de trei 
zile. Meteorologii au prelungit avertizarea privind 
temperaturile ridicate și disconfortul termic până 
pe data de 17 iulie 2024. Autoritățile publice locale 
au instituit planuri pentru diminuarea disconfor-
tului termic.  

Alexandra MAISNER

Iașul, sub cod roșu de caniculă! Temperaturi de peste 40 
de grade Celsius la umbră. Ce măsuri iau autoritățile 
locale pentru diminuarea disconfortului termic
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Rodica Pop, specialist în 
recondiționare mobilă, din 
Iași, discută într-un nou 
episod de #PodcastBZI 
despre obiectele 
restaurate și poveștile din 
spatele lor. Cele mai vechi 
obiecte pe care le-a 
recondiționat sunt din anul 
1810, respectiv două 
scaune care acum costă 
peste 2.000 de euro. 
Tânăra spune că 
majoritatea clienților săi au 
adus piese de mobilier 
vechi ce au încărcătură 
emoțională, fiind ale 
bunicilor sau  
ale străbunicilor 

 
Rodica Pop povestește că mereu 

a fost într-o dilemă în ceea ce pri-
vește munca fizică sau cea intelec-
tuală.  

„Eu, dintotdeauna, mi-am dorit 
să fac cercetare. Eram în clasa a X-
a, am citit «Romanul adolescentului 
miop», al lui Mircea Eliade, și i-am 
zis cumnatului meu, care era profe-

sorul meu de română, eu vreau să fiu 
Mircea Eliade. Ce trebuie să fac? În 
sensul că eram foarte pasionată de 
citit, de teme de religie, de filozofie. 
Am căzut în capcana aceea, cu dor-
mit trei ore noaptea, cu epuizat, ca 
în viața lui Mircea Eliade. Cumnatul 
mi-a zis că trebuie să citesc în mod 
consecvent și să merg în direcția 
asta. Și asta am făcut. Oare ce e mai 
important: să muncesc fizic sau in-
telectual? Chiar am avut un senti-
ment de vinovăție, că am un confort 
mult mai mare decât cei care mun-
cesc fizic. Toată lumea muncește 
fizic. Aveam prieteni în jur care fă-
ceau ceva, iar eu făceam filozofie. 
Studiam Platon, îmi puneam marile 
întrebări, cine sunt, de unde vin și în-
cotro mă duc”, povestește Rodica 
Pop, ce recondiționează piese de 
mobilier vechi, care au încărcătură 
emoțională. 

Rodica Pop, specialist în 
recondiționare mobilă, din 
Iași: „Dintotdeauna mi-am 
dorit să fac cercetare” 
Rodica Pop a recondiționat mo-

bilă veche de zeci sau sute de ani. 

Spune că majoritatea clienților au 
găsit în casă sau la târguri diverse 
obiecte de mobilier. Dacă unele au 
încărcătură emoțională, alte sunt 
pentru decor, în locuință. Un alt epi-
sod de #PodcastBZI este cu Cristian 
Matachi, manager de proiecte din 
construcții, din Iași. Specialistul dis-
cută despre acest domeniu care a 
luat amploare în ultimii ani, dar și 
despre calitatea construcțiilor. Care 
este cea mai sigură clădire din Iași 
în cazul unui cutremur puternic, dar 
și ce acte ar trebui să ceară de la 
dezvoltator persoanele care vor 
cumpere o locuință, explică în inter-
viul exclsuiv BZI.  

Cristian Matachi, manager 
de proiecte: „Mulți dintre 
cei care participă la licitații 
consideră că acestea  
se câștigă cu șpagă” 
Specialistul spune că, în prezent, 

cele mai multe clădiri sunt eficiente.  
„Clădirile, acum, se proiectează 

cât mai eficient. Deci eficiența este 
cuvântul de ordine. Dacă există o 
clădire industrială, ea se proiectează 
cât mai ușor, panouri sandviș, sticlă 

pe zona de birouri. Este eficient, 
este ieftin și nu aș putea să con-
damn investitorii.  

Clădirea industrială trebuie să 
scoată bani. Arhitecții se luptă ca o 
fațadă să aibă ceva frumos, să in-
spire. Noi, ca manageri de proiect, 
avem grijă ca proiectul să țină în 
timp, să fie de calitate, să fie finali-
zat la timp. Eu lucrez cu sume foarte 
mari, organizez și licitații. Nu vreau 
să fiu dur, dar mulți dintre cei care 
participă la licitații consideră că 
acestea se câștigă cu șpagă. Le 
spun permanent că, dacă ești bun, 
serios, îți faci treaba și ai o ofertă 
bună, câștigi licitați. Vor să dea 
șpagă pentru că e o problemă a sis-
temului, s-au mai lovit de situația 
asta și cred că așa funcționează lu-
crurile peste tot”, mai spune mana-
gerul de proiect, din Iași.  

Românii cumpără locuințe în 
blocuri noi. Pe lângă cel cu Rodica 
Pop, specialist în recondiționare mo-
bilă, din Iași, la secțiunea #Pod-
castBZI pot fi urmărite sute de 
interviuri cu specialiști din diverse 
domenii, antreprenori, oameni de 
afaceri și producători. 

Raluca COSTIN

Rodica Pop, specialist în recondiționare 
mobilă, din Iași: „Dintotdeauna mi-am 
dorit să fac cercetare”
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Codrin și Denis Crîșmariu sunt frați și au ab-
solvit Liceul Teoretic de Informatică „Grigore Moi-
sil” din Iași. Cei doi fac parte din echipele de 
robotică ale liceului, respectiv CyLiis și Peppers, 
și, deși sunt rivali la nivel internațional, relația din-
tre ei este una foarte bună și constructivă.  

Doi frați din Iași sunt rivali în 
competiții la nivel internațional, dar 
cei mai buni prieteni acasă  
Două echipe de robotică de la Liceul Teoretic 

de Informatică „Grigore Moisil” din Iași, respectiv 
CyLiis și Peppers, s-au calificat la Concursul In-
ternaţional de Robotică „Maryland Tech Invitatio-
nal”, iar CyLiis s-a întors în România cu 
prestigiosul titlu de campioană mondială. Com-
petiția s-a desfășurat în perioada 26 iunie - 7 iulie 
2024.  

Denis Crîșmariu are 20 de ani, este absolvent 
al Liceului Teoretic de Informatică „Grigore Moisil” 
Iași, student în anul I la Facultatea de Informatică 
din cadrul Universității „Alexandru Ioan Cuza” din 
Iași și mentor al echipei de robotică CyLiis. El și 
fratele său, Codrin Crîșmariu, sunt rivali la com-
petiții internaționale, dar acasă sunt prieteni 

foarte buni. „Încă regret că nu am intrat în echipa 
de robotică din clasa a IX-a, abia din clasa a XI-a 
am intrat, asta pentru că fratele meu era deja într-
o echipă, îl vedeam ce face și mi se părea foarte 
interesant. Din start, am decis să intru în cealaltă 
echipă, în CyLiis, pentru că între noi era rivalitatea 
dintre frați și nu am vrut să fim rivali în aceeași 
echipă, ci voiam să concurăm pe teren, fiind un 
lucru constructiv. Noi oricum stăteam împreună 
în laborator până târziu, am fost mereu prieteni și 
ne-am ajutat între noi. Ne bucurăm unul pentru 
celălalt”, spune Denis Crîșmariu, mentor al echipei 
de robotică CyLiis.  

Codrin a fost admis la una dintre cele 
mai prestigioase universități din SUA  
Codrin Crîșmariu este absolvent al Liceului 

Teoretic de Informatică „Grigore Moisil” din Iași, 
iar din clasa a IX-a face parte din echipa de robo-
tică Peppers a liceului. Tânărul nu a putut fi pre-
zent în cadrul competiției din SUA, deoarece a 
susținut examenul de Bacalaureat, însă și-a sus-
ținut colegii de acasă. Codrin a fost admis la o 
prestigioasă universitate din SUA, respectiv Taft 
University.  

„De când am intrat, în clasa a IX-a, în echipa 
Peppers știam de această competiție și știam că 
cele mai bune echipe participă la competiție. Mă 
uitam pe YouTube la echipele câștigătoare și învă-
țam de la ele, iar acum că am ajuns acolo, mi s-a 
părut ireal. Persoana mea din clasa a IX-a, cu si-
guranță, ar fi fost uimită pentru că am ajuns la 
acest nivel când știu că am pornit de la un labo-
rator cu nimic în el, cu o imprimantă 3D stricată 
și cu un buget aproape zero. Eu, anul acesta, nu 
am ajuns în SUA pentru că am dat examenul de 
Bacalaureat, dar am fost anul trecut în cadrul 
competiției și voi studia tot în SUA, deci nu pot 
spune că îmi pare rău că nu am fost prezent la 
competiție și anul acesta.  

Am fost admis la Taft University și voi studia 
inginerie. Intenționez să mă întorc în România 
după ce voi termina studiile, pentru că vreau să 
fac ceva aici. Eu fac parte din echipa Peppers, iar 
fratele meu din echipa CyLiis și pot spune că 
mereu a existat o rivalitate între noi, dar mereu 
cele două echipe au fost strâns unite și ne-am 
sprijinit între noi”, declară Codrin Crîșmariu, ab-
solvent al Liceului Teoretic de Informatică „Gri-
gore Moisil” din Iași.  

Ștefana ȘOVEA

Codrin și Denis, doi frați din Iași, sunt 
adversari în competiții la nivel internațional, 
dar cei mai buni prieteni acasă:  
„Mereu a existat o rivalitate între noi”
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Inspectoratul Școlar Județean 
(ISJ) Iași a anunțat faptul că două 
centre de examen în care se va da 
examenul de Titularizare 2024 au 
fost schimbate cu altele din cauza 
caniculei. Iată care sunt acestea. 

S-a decis schimbarea a două 
centre de examen din Iași 
pentru examenul de 
Titularizare 2024 
În contextul temperaturilor ex-

treme anunțate pentru această pe-
rioadă, Comisia județeană de 
organizare a concursului de ocupare 
a posturilor în învățământul preuni-
versitar a luat măsuri pentru redu-
cerea disconfortului termic al 
candidaților pe parcursul desfășură-
rii probei scrise. Anunțul vine în con-
textul în care codul roșu de caniculă 

s-a prelungit până luni și marți, 15 și 
16 iulie, potrivit Administrației Națio-
nale de Meteorologie (ANM).  

Vor fi asigurate apă și asistență 
medicală în fiecare instituție. De 
asemenea, s-a decis schimbarea a 
două centre de examen pentru a se 
asigura condițiile de climatizare 
adecvate. 

Lista cu centrele de concurs din 
județul Iași în care miercuri, 17 iulie 
2024, se va susține proba scrisă a 
Concursului de ocupare a posturilor 
din învățământul preuniversitar este 
următoarea: 

Centrul 1 – Colegiul Național 
„Costache Negruzzi” (aici vor susține 
probele candidații care au fost inițial 
repartizați la Școala Postliceală Sa-
nitară de Stat „Grigore Ghica Vodă” 
Iași); 

Centrul 2 - Școala Gimnazială 

„Ion Creangă” Iași; 
Centrul 3 - Școala Gimnazială 

„Ștefan Bârsănescu” Iași; 
Centrul 4 - Școala Gimnazială 

„Elena Cuza” Iași; 
Centrul 5 – Colegiul Național „Va-

sile Alecsandri” Iași (aici vor susține 
probele candidații care au fost inițial 
repartizați la Școala Gimnazială „Ge-
orge Călinescu” Iași). 

Sunt peste 2.600 de locuri 
disponibile la nivelul 
județului Iași  
La nivelul județului Iași, sunt dis-

ponibile 2.687 de locuri, dintre care 
244 pe perioadă nedeterminată și 
2.443 pe perioadă determinată. Con-
form reprezentanților Inspectoratu-
lui Școlar Județean Iași, s-au înscris 
2.185 de candidați. 

Examenul de titularizare este 
examenul de angajare pe o perioadă 
nedeterminată într-o școală. Pentru 
a se titulariza, profesorii trebuie să 
obțină minimum nota 7 atât la exa-
menul scris, cât și la inspecția la 
clasă în profilul postului. Pentru a 
deveni suplinitor, candidații trebuie 
să obțină minimum nota 5 atât la 
proba scrisă, cât și la inspecție. 

În data de 17 iulie 2024, se va 
desfășura proba scrisă, iar pe 23 
iulie 2024 se vor comunica rezulta-
tele inițiale. În perioada 23-24 iulie 
2024, are loc înregistrarea contes-
tațiilor la inspectoratele școlare și 
transmiterea acestora comisiilor de 
soluţionare a contestaţiilor, 25-30 
iulie 2024 – soluţionarea contesta-
țiilor, iar în data de 31 iulie 2024 – co-
municarea rezultatelor finale. 

Ștefana ȘOVEA

Din cauza caniculei, examenul 
de Titularizare 2024 va avea 
loc în alte două centre din Iași
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Răducu Gabriel Rotilă, un ieșean în 
vârstă de 55 de ani, zace de o lună 
pe un pat de spital din Italia, iar 
familia nu vrea să știe nimic de el. 
Singura persoană interesată de 
starea sa este Tina Ghiorghiță. 
Femeia l-a găsit pe Răducu Gabriel 
Rotilă în urmă cu 7 ani, pe străzi,  
iar de atunci îi poartă în  
permanență de grijă 

 
Răducu Gabriel Rotilă a plecat la muncă în Ita-

lia, dar un eveniment nefericit l-a făcut să ajungă 
pe străzile din Verona, Italia. Bărbatul, originar din 
Holboca, județul Iași, a fost bătut de mai multe 
persoane și nu doar că a rămas fără acte și bani, 
ci și cu probleme serioase de sănătate.  

Un ieșean în vârstă de 55 de ani zace  
de o lună pe un pat de spital din Italia  
Tina Ghiorghiță l-a văzut pe Răducu Gabriel 

Rotilă dormind pe băncile din fața casei în care ea 
lucra și a fost impresionată de starea sa, iar timp 
de 7 ani a încercat să-i ofere ajutor. Femeia a tre-
buit să se mute cu munca în alt oraș, iar starea lui 
Răducu Gabriel Rotilă s-a deteriorat rapid încât a 
ajuns în cele din urmă la spital. Tina Ghiorghiță se 

teme că Răducu Gabriel Rotilă va fi externat și va 
ajunge din nou pe străzi, fapt ce i-ar putea fi fatal. 

„Răducu a fost bătut, acum 7 ani în urmă, de 
niște marocani, iar starea sa de sănătate s-a de-
teriorat grav după aceasta. Când a fost bătut, a 
rămas și fără ultimul bănuț, și fără acte. Nu mai 
este lucid. Eu lucram în Verona, îngrijeam o bă-
trână, iar el stătea mereu pe o bancă în fața casei 
în care munceam eu. Aproape 7 ani, am avut grijă 
de el, i-am dat de mâncare, i-am dat de îmbrăcat 
și de învelit, pentru că dormea sub niște copaci. 
Eu am plecat din Verona, la un alt loc de muncă, 
iar acum o lună a fost găsit de un alt român, ză-
când într-o stare deplorabilă. A sunat la ambu-
lanță și Răducu a ajuns la spital. A fost operat de 
două ori la stomac. Se pare că starea lui este mai 
bună și o să fie externat, dar starea lui este încă 
firavă. Va fi trimis din nou pe stradă și riscă să 
moară pe străzi. Numai eu și acest conațional ne 
interesăm de starea lui. Eu am apelat la toate au-
toritățile, toți au promis, dar până la urmă nu s-a 
concretizat nimic”, a declarat Tina Ghiorghiță.  

Tina Ghiorghiță se teme că bărbatul va 
muri, dacă va ajunge din nou pe străzi  
Răducu Gabriel Rotilă are familie în România, 

doar că aceasta nu vrea să mai știe nimic de el. 
Tina Ghiorghiță nu-și explică de ce rudele bărba-

tului nu vor deloc să-l ajute, deoarece el este o 
persoană liniștită și fără vicii.  

„Nimeni din familia sa nu-l vrea, nu știu cu ce 
o fi greșit el, are rude, are o mamă și o soră. Eu 
m-am atașat de el în toți acești ani și am o grijă 
mereu pe suflet, legat de starea lui. Vă spun cu 
mâna pe inimă că, dacă este externat, o să moară. 
Anul trecut, am luat legătura cu o verișoară de-a 
sa și mi-a spus că mama lui nu vrea să ia legătura 
cu el. Sora lui nu vrea nici ea să comunice. Nimeni 
nu vrea să știe nimic de el. Eu i-am zis că am luat 
legătura cu rudele lui și că ele nu-și doresc să ia 
legătura cu el, pentru că le-a greșit cu ceva. El a 
început să plângă și a zis: «Ce le-am făcut eu rău, 
că am muncit aici, în Italia, cât am putut și le-am 
trimis bănuții lor, acasă». El este o persoană li-
niștită, nici nu consumă alcool, chiar și așa, dacă 
ar fi, tot ar trebui ajutat. L-am rugat pe bărbatul 
care îl vizitează la spital să-i dea medicului și nu-
mărul meu de telefon ca în cazul în care, Doamne 
ferește, moare să merg acolo și să-l îngropăm 
creștinește, că este și el un suflet”, a declarat Tina 
Ghiorghiță.  

Ieșeanul Răducu Gabriel Rotilă zace de o lună 
pe un pat de spital din Italia, iar Tina Ghiorghiță, 
femeia care l-a îngrijit timp de 7 ani, se teme că 
acesta va muri, dacă va ajunge din nou pe străzi.  

Codruța ȘOROAGĂ3

Acest ieșean zace de o lună pe un pat de 
spital în Italia, iar familia nu vrea să știe 
nimic de el! Răducu Gabriel Rotilă riscă să 
ajungă pe străzi: „Vă spun cu mâna pe 
inimă că, dacă este externat, o să moară”
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Conducerea Institutului Regional 
de Oncologie (IRO) Iași vrea să tra-
seze o serie de măsuri încât să re-
zolve problema aglomerației din 
ambulatoriu. Ec. Mirela Grosu a ex-
plicat că își dorește ca pentru fie-
care două sau trei cabinete să existe 
o sală de așteptare, dotată cu sistem 
de informare. 

Ce măsuri ia conducerea IRO 
Iași pentru aglomerația  
din ambulatoriul  
unității medicale  
La începutul lunii iunie, au înce-

put lucrările de reamenajare a Am-
bulatoriului Integrat al IRO Iași. La 
finalizarea proiectului finanțat prin 
Planul Național de Redresare și Re-
ziliență (PNRR), în cadrul proiectului 
„Servicii de calitate în regim ambu-
latoriu pentru pacienții oncologici”, 
în valoare totală de 11.818.637,42 lei, 
va fi suplimentat numărul de locuri 

pentru spitalizare de zi cu încă 23. 
Lucrările de modernizare a Ambula-
toriului Integrat sunt programate să 
dureze până la finalul acestui an. În 
2023, erau în evidența IRO 17.721 de 
persoane cu diferite forme de can-
cer, (10.603 fiind femei), cu 841 mai 
multe decât în 2022. Din ianuarie 
2024 și până în luna iunie, la Institu-
tul Regional de Oncologie, au fost 
luați în evidență 1.086 de noi pacienți 
cu diverse forme de cancer. 

„Încercăm ca în zona de ambula-
toriu, care urmează să fie moderni-
zată, să avem un sistem de adresare 
pentru pacienți. Construim săli de 
așteptare și vrem un sistem de adre-
sare care să se audă doar în sala de 
așteptare, pentru ca pacientul să nu 
stea la ușă. Vom aronda două sau 
trei cabinete la o sală de așteptare, 
în așa fel încât pacientul să fie che-
mat și să poată sta jos, să aștepte și 
să audă când este chemat la cabi-

net”, a declarat ec. Mirela Grosu, ma-
nager al Institutului Regional de On-
cologie Iași.  

Reporterii BZI au scris mai multe 
articole despre aglomerația din am-
bulatoriul unității medicale, precum 
„Un nou început de săptămână, ace-
leași probleme la IRO Iași! Conduce-
rea unității medicale nu a luat nicio 
măsură pentru aglomerația din am-
bulatoriu”.  

Dr. Vasile Cepoi:  
„O mare parte dintre 
pacienți vin neprogramați” 
Dr. Vasile Cepoi a explicat că 

aglomerația din cadrul IRO Iași este 
cauzată, în mare parte, de pacienții 
care se prezintă la unitatea medicală 
fără a avea programare în prealabil.  

„Problema cu care ne confrun-
tăm noi este supraaglomerarea. 
Dacă veniți dimineața, la ora 7.00, 
aici e ca pe vremuri, la coada la ali-

mentară. De ce? Pentru că o mare 
parte dintre pacienți vin neprogra-
mați, 40 la sută dintre pacienți sunt 
programați, iar 60 la sută sunt ne-
programați. Pentru asta, noi am luat 
deja o serie de măsuri. Prima mă-
sură, pe care am propus-o acum un 
an, a constat într-un sistem informa-
tic, în care medicii din toată regiu-
nea să poată programa pacienții 
pentru a putea ajunge la IRO Iași. 
Pentru că altfel se întâmplă ca pa-
cientul să vină neprogramat, nu știe 
unde să se adreseze, ajunge la un 
cabinet, de unde este trimis la un 
altul, iar mai apoi era programat să 
vină altă dată. Deoarece nu am găsit 
disponibilitate din partea colegilor 
medici din regiune, am făcut un ca-
binet de cazuri noi. Asta în ideea în 
care ne propunem să dezvoltăm un 
management integral al cazului”, a 
explicat dr. Vasile Cepoi.  

Codruța ȘOROAGĂ

Așa speră conducerea IRO Iași să rezolve problema 
aglomerației din ambulatoriu! Ec. Mirela Grosu: 
„Construim săli de așteptare și vrem un sistem de 
adresare, pentru ca pacientul să nu stea la ușă”
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Scene de groază într-o cofetărie din 
Iași, după ce o femeie de 42 de ani  
s-a rănit din cauza unui scaun.  
Aceasta s-a trezit deodată pe jos,  
însă reacția vânzătoarei  
l-a scos din sărite pe soțul ei 

 
Ieri, 15 iulie 2024, în jurul orei 14:00, Marcela 

Pascu era alături de soțul și fetița ei la o cofetărie 
din cartierul Cantemir. Ce avea să fie o ieșire li-
niștită în familie s-a transformat într-un coșmar. 
Cei trei și-au cumpărat câteva saleuri și s-au așe-
zat la o masă pentru a le savura. Deodată, scaunul 
pe care stătea femeia s-a rupt, iar în urma acci-
dentului s-a rănit pe fese. 

Scene de groază  
într-o cofetărie din Iași 
Totul s-a întâmplat la cofetăria Ando Fantezia, 

de pe bulevardul Dimitrie Cantemir, nr. 7. Soțul a 
fost deranjat de reacția vânzătoarei care i-ar fi 
spus că soția este prea grasă, iar de asta s-a rupt 

scaunul. Totuși, bărbatul era mai preocupat să-și 
vadă banii pe saleuri înapoi decât de sănătatea 
soției sale. Cei doi se așteptau la o explicație din 
partea vânzătoarei pentru ce s-a întâmplat, însă 
au rămas surprinși să vadă că nu sunt băgați în 
seamă. Scaunul a fost distrus complet, iar șuru-
burile care susțineau bucățile din lemn au cedat. 

„Eram cu soția la cofetărie, ne-am luat ceva 
să mâncăm și ne-am pus la o masă, în interior. 
Deodată, soția mea a căzut și nu știam ce se în-
tâmplă. Efectiv, s-a rupt scaunul cu totul, iar ea 
s-a rănit. Așa ceva nu mi se pare corect. A venit 
vânzătoarea să vadă ce se întâmplă și mi-a făcut 
soția grasă, dar nu se uita că ea are julituri pe fese 
din cauza scaunului lor. Așa ceva mi se pare o bă-
taie de joc la adresa noastră. Nu e normal ca un 
scaun să se rupă atât de ușor. Ulterior, a început 
să curețe pe aici, de parcă nu s-a întâmplat nimic. 
Lucrurile nu vor rămâne așa, vom merge la medic 
și la poliție ca să facem plângere”, a spus soțul 
Marcelei Pascu. 

Vânzătoarea a auzit zgomotul puternic 
Vânzătoarea nu a negat că i-a spus femeii 

ceva după ce a căzut, doar că justifică reacția pe 
fondul unei glume. Totuși, aceasta nu a fost gus-
tată de soții Pascu, care au fost indignați de com-
portamentul angajatei. „Eu coceam la cuptor, nu 
știam ce se întâmplă, nu am mai avut probleme 
de acest fel, s-a întâmplat, dar nu este vina mea 
pentru că eu nu am făcut nimic. După ce am auzit 
un zgomot, am venit să verific și am spus ceva, 
într-adevăr, dar a fost în formă de glumă, că este 
grasă, nu am vrut să o jignesc pe doamnă. Ulte-
rior, mi-am cerut scuze pentru ce am zis”, a pre-
cizat vânzătoarea de la cofetărie. De față cu 
reporterii BZI, vânzătoarea a sunat-o pe proprie-
tara cofetăriei Ando Fantezia, care se află în va-
canță în Cipru. Când a auzit ce s-a întâmplat în 
cofetăria pe care o deține, a refuzat să comenteze 
în vreun fel și a închis telefonul. După scenele de 
groază din cofetăria din Iași, soții Pascu sunt de-
ciși să meargă la poliție pentru a își face dreptate. 

Petronel ȘTEFAN

Scene de groază într-o cunoscută 
cofetărie din Iași. O femeie a mâncat 
saleuri până când un scaun s-a rupt cu ea. 
Soțul este disperat: „Mi-a făcut soția 
grasă, iar ea are julituri pe fese”
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Codul roșu de caniculă  
a topit toate aparatele de aer 
condiționat din Iași. În magazinele 
din oraș, stocurile sunt epuizate  

 
Din cauza temperaturilor de peste 40 de grade 

și codului roșu de caniculă emis de autorități, ie-
șenii au cumpărat masiv aparate de aer condițio-
nat. Magazinele de specialitate din oraș au golit 
stocurile încă de vineri, 11 iulie 2024. 

Canicula a topit toate aparatele  
de aer condiționat din Iași! Magazinele 
de profil și-au epuizat stocurile  
Din cauza vremii caniculare și codului roșu 

emis vineri, 11 iulie 2024, și prelungit până pe data 
17 iulie, ieșenii s-au îmbulzit în magazinele de 
electrocasnice pentru a-și achiziționa aparate de 
aer condiționate. În ultimele săptămâni, dar pre-
ponderent în weekend, s-au vândut ca pâinea 
caldă. Mai mulți ieșeni au dorit să își achiziționeze 
un aparat de aer condiționat mai ales din cauza 
faptului că temperaturile ridicate sunt așteptate 
până la finalul lunii august 2024, însă, deși au luat 
magazinele din Iași la pas, în niciunul dintre ele nu 
mai este niciun modul pe stoc.  

„Caut de o săptămână să cumpăr un aparat de 
aer condiționat în Iași. Am luat toate magazinele 
la rând, nu am găsit nimic. Angajații mi-au spus 
că nu am nicio șansă să mai găsesc în perioada 
asta. Vineri, am căutat în toate magazinele din 
Iași, totul era gol, nici pe internet nu am avut nicio 
șansă să găsesc ceva”, a spus un ieșean.  

Ieșenii mai norocoși au reușit să achiziționeze 
un aparat de aer condiționat în urmă cu două săp-
tămâni, însă după lungi căutări și cu intervenții ale 
prietenilor care lucrează în domeniu.  

„Mi-am achiziționat, în urmă cu două săptă-
mâni, un aparat de aer condiționat marca LDK de 
14.200 BTU, am căutat destul de mult, erau pro-
bleme cu stocurile. Cel care mi l-a montat și m-a 
ajutat cu achiziția, mi-a spus că era ultimul pe 
stoc în depozit. Aceeași persoana mi l-a și mon-
tat, spunând că nu mai face față comenzilor de 
instalare și revizie a aparatelor de aer condiționat. 
Prețul instalării pornește de la 700 de lei și poate 
ajunge și până la 1.000 de lei”, a spus Andrei, un 
tânăr care locuiește în Iași.  

Magazinele care vând aparate  
de aer condiționat nu mai au stocuri 
disponibile nici pentru comenzi 
Reprezentanții magazinelor unde se vând 

aparate de aer condiționat au transmis faptul că 
au fost epuizate și stocurile din depozite. Un an-
gajat al magazinului Media Galaxy din Iași a trans-
mis faptul că vânzările masive au început de 
vineri, 11 iulie 2024, iar stocul s-a epuizat rapid in-
clusiv în online.  

„Nu mai avem nimic disponibil. Nu mai avem 
niciun aparat pe stoc în magazin, dar nici pe co-
mandă. S-au epuizat, toate au fost cumpărate. În 
acest weekend, am epuizat tot stocul, au fost 
foarte multe vânzări”, a spus un angajat al maga-
zinului Media Galaxy din Iași.  

Angajatul unui alt magazin de profil a transmis 
faptul că stocurile fizice sunt epuizate, iar singura 
varianta ca ieșenii să mai poată achiziționa un 
aparat de aer condiționat este doar pe comandă.  

„Nu mai avem niciun echipament de aer con-
diționat pe stoc. Toate s-au vândut, puteți încerca 
doar pe comandă online, dar pot veni între trei și 
șapte zile. Încercați să comandați online, poate 
reușiți să găsiți ceva. În magazin nu mai avem ni-

ciun aparat”, a spus un angajat al magazinului 
Altex din Iași. 

Inclusiv firmele care montează aparatele de 
aer condiționat sunt aglomerate. Programările au 
ajuns până la finalul lunii august 2024, iar prețul 
de instalare a dispozitivului variază de la 600 de 
lei și poate ajunge până la 1.000 de lei.  

„Pentru instalarea aerului condiționat sunt 
foarte multe cereri. Eu nu mai am timpul efectiv 
să mai pot prelua vreo comanda. Ultima progra-
mare este la sfârșitul lui august 2024. Pe zi, am 
câte șase, șapte programări. Am început să lucrez 
și sâmbăta. Prețurile variază în funcție de model. 
Încep de la 600-700 de lei și pot ajunge și la 850-
1.000 de lei montajul. Totul este în funcție de tra-
seul conductelor și altele”, a spus un instalator.  

Menționăm faptul că aparatele de aer condi-
ționat au un preț ce variază în funcție de putere, 
de la 1.000 de lei până la 3.500 de lei.  

Ieșenii au cumpărat toate 
ventilatoarele din magazine 

Persoanele care nu au reușit sau nu și-au per-
mis din punct de vedere financiar să achiziționeze 
un aparat de aer condiționat s-au reprofilat în 
achiziția de ventilatoare și piscine gonflabile pen-
tru a mai reduce disconfortul termic. Prețul unui 
ventilator pentru cameră variază între 50 și 300 
de lei, iar cel al piscinelor gonflabile între 99 și 120 
de lei. În ceea ce privește ventilatoarele, stocurile 
din magazinele de profil sunt epuizate atât fizic, 
cât și online, iar piscinele gonflabile se găsesc 
foarte greu și doar pe internet.  

Canicula a topit aerele condiționate din Iași. 
În magazinele de profil, stocurile sunt epuizate, 
iar programările pentru instalarea dispozitivelor 
au ajuns până la finalul lunii august 2024.   

Alexandra MAISNER

Canicula a topit toate aparatele de aer condiționat 
din Iași. Nu se mai găsesc în magazine: 
 „S-au epuizat! Toate au fost cumpărate”
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Răzvan Ștefan Damaschin, preot paroh în lo-
calitatea Drăgușeni, județul Iași, face dezvăluiri 
dureroase din sânul Bisericii Ortodoxe Române. 
Slujitorul Domnului a explicat că mulți preoți re-
nunță la această profesie vocațională pentru că 
sunt copleșiți de epuizare psihică.  

Un paroh din Iași face dezvăluiri din 
sânul Bisericii Ortodoxe Române!  
De ce unii preoți renunță la vocația lor?  
Într-o postare pe pagina sa de Facebook, Răz-

van Ștefan Damaschin a mărturisit că mulți preoți 
renunță la a sluji, iar acest lucru nu se întâmplă 
pentru că nu au credință sau nu sunt mulțumiți de 
veniturile obținute, ci pentru că intervine epuiza-
rea psihică. Acest lucru se întâmplă, în opinia pa-
rohului Răzvan Ștefan Damaschin, deoarece 
preoții poartă în permanență de grijă enoriașilor, 
se îngrijorează de fiecare dată când aceștia se în-
depărtează de biserică și trebuie să suporte critici 
continuu.  

„Conform unor studii recente... un număr 
mare de preoți renunță în fiecare an. Ei nu re-
nunță pentru că nu au credință în Dumnezeu. Ei 
nu renunță pentru că nu cred în chemarea pe care 
Dumnezeu a pus-o în viața lor. Majoritatea nici 
măcar nu renunță din motive financiare. Preoții 
renunță pentru că sunt copleșiți de epuizare psi-
hică! Până nu ești preot, nu vei înțelege niciodată 

pe deplin ce înseamnă să porți poveri spirituale 
pentru oameni. Să te trezești în miez de noapte, 
rugându-te pentru familia ta de credință. Trezit în 
miez de noapte cu cineva pe inimă. Copleșit de în-
grijorare din cauza absenței sau a distanțării unei 
persoane. Mintea ta este continuu ocupată cu 
prezentarea mesajului de duminica viitoare - cum 
să îl predici, ce să înveți, cum să îl aplici? Să fii cri-
ticat în mod continuu. Să ți se spună că trebuie să 
faci mai mult sau că anumite domenii ale Bisericii 
trebuie pur și simplu să fie mai bune”, a transmis 
preotul Răzvan Ștefan Damaschin, paroh în loca-
litatea Drăgușeni, județul Iași. 

Răzvan Ștefan Damaschin:  
„Roagă-te pentru preotul tău.  
Stai alături de preotul tău” 
Părintele Răzvan Ștefan Damaschin a atras 

atenția că, așa cum preotul încearcă să asculte 
durerile și neîmplinirile enoriașilor, el trebuie as-
cultat și încurajat. Parohul îi încurajează pe cre-
dincioși să se roage pentru preoții lor.  

„Preoții își investesc întreaga viață în oameni 
și, cu toate acestea, oamenii îi întorc spatele păs-
torului lor la primul semn de furtună, de obicei 
fără o conversație. Preoții stau în mijlocul dispu-
telor. Preoții stau în mijlocul bârfelor. Preoții con-
siliază căsniciile destrămate. Preoții îi consolează 
pe cei care au suferit pierderi.  Preoții navighează 

în apele oamenilor imperfecți cu dorința de a-i 
vedea pe fiecare prosperând în credința lor. Ei 
tânjesc după descoperiri spirituale. Preotul tău își 
dorește tot ce e mai bun pentru tine. Toate aces-
tea, în timp ce încearcă să lupte cu propria lor 
carne și să crească în propria relație cu Dumne-
zeu. Preoții văd mesajele.   

Preoții aud șoaptele.  Preoții suportă negati-
vitatea.  Preoții au în permanență grijă de oi în 
timp ce se alungă lupii. Preotul toarnă și toarnă - 
rareori fiindu-i turnat înapoi. Ce îl face pe un preot 
să meargă mai departe? TU! Tu - persoana care 
este cu adevărat înfometată. Tu - persoana care 
se închină cu pasiune și libertate. Tu - adolescen-
tul care se străduiește să fie un urmaș al lui Iisus. 
Tu - mama singură care înțelege frumusețea spe-
ranței găsite în Cristos. Tu - cel care intră pe ușă 
pentru prima dată pentru că ești în căutare de 
pace, speranță și comunitate. Roagă-te pentru 
preotul tău. Stai alături de preotul tău. Vorbiți cu 
preotul dumneavoastră. Încurajați-vă preotul. Ei 
sunt oameni. Au nevoie de Tine mai mult decât 
crezi”, a mărturisit preotul.  

Răzvan Ștefan Damaschin, paroh în localitatea 
Drăgușeni, județul Iași, a dezvăluit că preoții tre-
buie să îndure bârfe, negativitate, toate astea 
pentru că le dorește binele enoriașilor.  

Codruța ȘOROAGĂ

Un paroh din Iași face dezvăluiri dureroase 
din sânul Bisericii Ortodoxe Române! Răzvan 
Ștefan Damaschin: „Preoții renunță pentru 
că sunt copleșiți de epuizare psihică!”
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Dorel Zapoi a ajuns la 61 de ani și 
regretă că a trebuit să iasă la pensie 
după 38 de ani, cât a lucrat ca vat-
man. Bărbatul își amintește cu drag 
de momentele când era la manșa 
tramvaiului și nu ar fi schimbat 
acest lucru pentru nimic.  

Dorel Zapoi, printre  
cei mai experimentați 
vatmani din istoria Iașului 
Timp de 38 de ani, Dorel Zapoi a 

fost la manșa tramvaiului pe străzile 
din Iași. Acesta este unul dintre cei 
mai experimentați vatmani care au 
lucrat la CTP, însă acum s-a despăr-
țit cu greu de tramvaiele pe care le-
a condus zeci de ani. Prima dată, s-a 
angajat la IJTL, care ulterior a fost 
împărțită într-o serie de întreprin-
deri la Iași și Pașcani. Ulterior, a fost 
Regia Autonomă de Transport în 
Comun, iar apoi Regia Autonomă de 
Transport Electric în Comun. 

„Tatăl meu a fost mecanic de lo-
comotivă și, când eram mic, mer-
geam cu el prin județ. După ce am 
făcut armata, am lucrat la Țesătura 
câțiva ani, iar la 23 de ani am decis 
să fac școala de vatmani. Asta se în-
tâmpla în 1986. Meseria de vatman 
era căutată, deoarece era bine plă-
tită și respectată, mulți voiau să facă 
asta, însă nu oricine reușea. Au fost 
38 de ani care au trecut rapid, deoa-
rece mi-a plăcut mult. Unii spun că 
este greu să lucrezi cu oamenii, cu 
publicul, însă, dacă tu îi înțelegi pe 
ei, te înțeleg și ei pe tine, trebuie să 
fii puțin empatic”, își amintește Dorel 
Zapoi. 

Transportul public era folosit la 
scară largă în urmă cu 30 de ani, 
având în vedere că mai puțini oa-
meni dețineau mașini. Astfel, tram-
vaiele erau arhipline, iar călătorii 
stăteau pe scări, în timp ce vagonul 
avea ușile deschise. 

„La început, am lucrat un an pe 
tramvai model ITB, era incredibil 
cum circulam, cu ușile deschise, plin 
de oameni. Am ajuns să mă cu-
noască călătorii, mă salutau pe 
stradă, deoarece îi vedeam în fie-
care zi. După am ajuns să lucrez pe 
un vagon Timiș, care a ars complet 
în capăt la Dacia. După mi-au dat 
altul cu două remorci, avea o lun-
gime de 45 de metri, însă după câ-

teva stații din Dacia se umplea, de-
oarece lumea pleca la muncă în zona 
industrială. Oricum cele mai bune 
tramvaie au fost Tatra, chiar se cu-
noștea diferența”, a mai spus fostul 
vatman. 

Diferențele față de prezent 
Deși condițiile de lucru erau mai 

grele în urmă cu 30 de ani, inciden-
tele erau mult mai puține. De ase-
menea, și compania funcționa mult 
mai bine din punctul său de vedere, 
iar totul era mai bine organizat. 

„Până în 2010, am lucrat cu tram-
vaiul la stradă, iar după am stat la 
depou, ca manevrant, ce tramvaie 
intră în depou, eu trebuia să le garez. 
Eram cel mai potrivit pentru acest 
lucru, deoarece știu să conduc orice 
tip de vagon. Cea mai bună perioadă 
a companiei de transport a fost la în-
ceputul anilor 2000. Era totul orga-
nizat, existau compartimente pentru 
orice domeniu, existau specialiști 
care știau dinainte ce trebuie să 
facă. Într-adevăr, liniile erau mai de 
slabă calitate decât acum, însă 
parcă nu erau atât de multe pro-
bleme față de acum. Noi mergeam 
iarna, când era zăpada de un metru, 
iar acum am văzut că nu au putut 
funcționa tramvaiele 20-30 cm de 
zăpadă, ceva este în neregulă. Mă 
uitam și la vagoanele astea noi, înțe-
leg că este mai multă tehnologie, 
însă până la urmă nu este avion. Tre-
buie să aibă și vatmanul contribuția 
lui, nu se poate baza doar pe un cal-
culator”, a precizat Dorel.  

A văzut tot felul  
de lucruri în tramvai 
Dorel își amintește de primii ani 

când lucra ca vatman și de condițiile 
grele prin care trecea, în special 
iarna. Totuși, privind în urmă, bărba-
tul de 61 de ani nu regretă nimic, însă 
este trist că a trebuit să se retragă. 

„Țin minte, cu ITB-ul stăteam 
iarna cu șubă, mănuși din lână, nici 
nu aveam căldură. Geamurile înghe-
țau de la frig și nu mai vedeam nimic 
în față. Aveam o pungă cu sare și dă-
deam pe geam ca să îmi fac un mic 
vizor. Oricum vedeam prin tramvai 
zăpada, deoarece era plin de găuri. 
Totuși, a fost frumos, nu se plângea 
nimeni, ne-am descurcat cum am 

putut. Chiar am pățit o fază amu-
zantă, mergeam de la Podul de Pia-
tră spre Podu Roș, iar tramvaiul era 
plin, nu puteam să cobor să schimb 
macazul. Un călător mi-a zis că să îi 
dau lui ștanga ca să schimbe maca-
zul, să nu mai cobor eu. Acesta l-a 
schimbat și după mi-a aruncat 
ștanga în Bahlui, probabil era nervos 
că a așteptat prea mult tramvaiul. 
După nu mai aveam cu ce să schimb 
macazul”, a mai transmis bărbatul. 

De-a lungul carierei, acesta a 
avut parte de tot felul de peripeții pe 
care acum le povestește cu drag. 

„Am mai pățit odată, când am 
coborât să schimb macazul, iar un 
călător a căzut în cap din vagon și 
era numai sânge. M-am trezit după 
cu poliția, ambulanța acolo, m-au 
luat la secție, mi-au luat permisul, de 
parcă eram eu vinovat. După am 
aflat că individul care a căzut era 
fratele unui polițist, însă ulterior mi-
au dat permisul înapoi că și-au dat 
seama că nu am vreo vină”, a spus 
Dorel Zapoi. 

Și-a cunoscut soția în depou 
Încă din primul an ca vatman, 

Dorel Zapoi a cunoscut-o pe Mioara, 
care lucra la compania de transport. 
S-au căsătorit imediat, iar de atunci 
sunt nedespărțiți, având împreună 
patru copii. 

„Pe soția mea am cunoscut-o în 
1986, când am făcut școala de vat-
mani, și ea lucrează tot la compania 
de transport. Era o vorbă pe atunci, 
când te angajai la companie, dacă 
ești necăsătorit, o să te căsătorești, 
iar dacă erai deja căsătorit, atunci o 
să divorțezi. De atunci suntem îm-
preună, avem patru copii împreună, 

avem și nepoți. Pe unul dintre fiii 
mei, țin minte, când era mic, îl luam 
cu mine în cabina de la tramvai, mer-
gea cu mine pe traseu, știa deja 
toate traseele. Dimineața, când mă 
trezeam, abia așteptam să merg la 
muncă, să conduc tramvaiul, asta 
mă liniștea, trecea timpul extrem de 
rapid. Mereu mi-a plăcut să sociali-
zez cu oamenii, să cunosc călătorii”, 
a povestit bărbatul. 

Meseria l-a ales pe el 
Viața de vatman nu este pentru 

oricine, însă Dorel este sigur că s-a 
născut pentru a face asta. Dacă ar 
mai avea o viață, crede că tot vat-
man ar fi. 

„Trebuia să fii mai îndemânatic 
ca să conduci un tramvai înainte, era 
totul mecanic, trebuia să știi cum să 
îl manevrezi. Mie mi-a plăcut foarte 
mult ce am făcut, le-am încercat pe 
toate, nu mi-a fost frică. Dacă nu îți 
place și ți-e frică să încerci, atunci 
nu ai ce căuta în acest domeniu. Sin-
cer, mă uit cu nostalgie în spate și 
îmi pare rău că s-au terminat anii 
mei ca vatman. Eu ieșeam cu tram-
vaiul ITB de epocă sâmbăta, abia aș-
teptam să fiu pe traseu, să văd 
oamenii. Dacă m-aș mai naște o 
dată, cu siguranță, tot vatman aș fi, 
altceva nu aș alege. Acum, trebuie 
să termin cu toate documentele, să 
vedem ce pensie voi lua, însă sper să 
rămân colaborator la CTP ca să mai 
ies cu tramvaiul turistic”, a încheiat 
Dorel Zapoi. 

Dorel Zapoi a fost extrem de 
apreciat de colegi și este cunoscut 
ca unul dintre cei mai buni vatmani 
din istoria Iașului. 

Petronel ȘTEFAN

Povestea senzațională a lui Dorel, unul dintre cei mai experimentați 
vatmani din istoria Iașului. După 38 de ani, a plecat în lacrimi de la 
manșa tramvaiului: „Mi-a plăcut foarte mult ce am făcut”
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161



DIVERSE 

Comuna DELENI, judeţul Iaşi, 
anunţa publicarea documentelor 
tehnice ale cadastrului pentru 
Sectorul cadastral 12, 40, 41  
(Tarla 18, 44, 45, 23, 33, 
intravilan sat Maxut denumire 
popular Tărincă) pe o perioadă 
de 60 de zile calanderistice, 
conform art.14, alin. (1) şi (2) 
din Legea cadastrului şi 
publicităţii imobiliare nr 7/1996, 
republicata şi completările 

ulterioare.Data de început a 
afişării : 19.07.2024. Data de 
sfârşit a afişării : 17.09.2024. 
Adresa locului de afişare : Sediul 
Primăriei Comunei DELENI. 
Cererile de rectificare ale 
documentaţie tehnice vor putea 
fi depuse la sediul Primăriei 
Comunei DELENI și pe siteul 
Agenției Naționale de Cadastru 
și Publicitate Imobiliară. 
Informării privind Programului 
Naţional de Cadastru şi Carte 
Funciară 2015-2023 se pot 

obţine pe siteul ANCPI la adresa 
http://www.ancpi.ro/pnccf/ 

Comuna DOBROVĂȚ, judetul Iasi, 
anunta publicarea documentelor 
tehnice ale cadastrului pentru 
Sectoarele cadastrale nr. 22 pe o 
perioada de 60 de zile 
calanderistice, conform art.14, 
alin. (1) si (2) din Legea 
cadastrului si publicitatii 
imobiliare nr 7/1996, republicata 
si completarile ulterioare.Data de 
inceput a afisarii: 19.07.2024. 
Data de sfarsit a afisarii : 

17.09.2024. Adresa locului de 
afisare : Sediul Primariei 
Comunei DOBROVĂȚ. Cererile de 
rectificare ale documentatie 
tehnice vor putea fi depuse la 
sediul Primariei Comunei 
DOBROVĂȚ și pe siteul Agenției 
Naționale de Cadastru și 
Publicitate Imobiliară. Informarii 
privind Programului National de 
Cadastru si Carte Funciara  se 
pot obtine pe siteul ANCPI la 
adresa 
http://www.ancpi.ro/pnccf/
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OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician 
întreținere în cadrul Abatorului de păsari 
din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 
multe detalii, va rugăm sa ne contactați la 
numărul de telefon: 0232.222.111.
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Agenția pentru Plăți și Intervenție în 
Agricultură (APIA) a făcut noi plăți 
către fermierii din Iași. Agricultorii  
au primit subvenții în valoare de  
2 milioane de lei. APIA trebuie  
să mai achite încă 3 milioane de lei 

 
Fermierii din Iași au primit, în perioada 3-10 

iulie 2024, subvenții în valoare de 2 milioane de lei 
din Fondul European de Garantare Agricolă 
(FEGA), Fondul European Agricol pentru Dezvol-
tare Rurală (FEADR), cofinanțare de la Bugetul Na-
țional (BN1), Buget Național (BN) și Instrumentul 
de redresare al Uniunii Europene (EURI). Cei mai 
mulți bani au fost primiți de către fermierii din Iași 
din FEGA și FEADR. Sumele sunt destinate măsu-
rilor pentru investiții în sectorul vitivinicol, res-
tructurarea și reconversia plantațiilor viticole, dar 
și ieșenilor cu terenuri agricole. Cei care dețin 
ferme zootehnice au primit subvențiile pentru bo-
vinele, ovinele sau caprinele din exploatații. Fer-
mierii au atras fonduri europene pentru investiții 
în domeniul agricol, astfel că vor înființa noi ferme 

zootehnice. Aceștia trebuie să mai încaseze sub-
venții de la APIA. 

APIA a făcut noi plăți către ieșenii  
care au cerut subvenții în 2023  
Suma autorizată la plată pentru anul 2023, în 

județul Iași, aferentă intervențiilor din Fondul Eu-
ropean de Garantare Agricolă, Fondul European 
de Dezvoltare Agricolă și Dezvoltare Rurală și bu-
getul național, este de 304,22 milioane de lei, iar 
cea plătită este de 299,14 milioane de lei. Astfel, 
suma rămasă la plată pentru fermierii din Iași este 
de peste 3 milioane de lei. Măsura cu cea mai 
mare sumă plătită, respectiv 129 de milioane de 
lei, este PD-01, Sprijin de bază pentru venit în sco-
pul sustenabilității-campania 2023. În PNS pentru 
PD-01 –Sprijin de bază pentru venit în scopul sus-
tenabilității (BISS) este menționat un cuantum 
minim de 86,82 euro/ha. Fermierii din Iași au pri-
mit sume importante și în măsura pe înverzire 
prin eco-schema PD-04-Practici benefice pentru 
mediu aplicabile în teren arabil, ce s-a acordat în 
limita unui plafon anual, iar pentru campania 2023 

este de 317.827.328,97 euro. Cuantumul minim es-
timat în PNS este de 56,28 euro pe hectar, pentru 
fiecare beneficiar din Iași. 

APIA a demarat  
controalele în fermele din Iași 
Agenția de Plăți și Intervenție pentru Agricul-

tură îi anunță pe fermieri că până la data de 15 oc-
tombrie 2024 va continua efectuarea plăților 
aferente campaniei 2023, pentru cei care nu au 
primit banii din cauza controalelor sau neconfor-
mităților, concomitent cu celelalte activități des-
fășurate la nivelul instituției, respectiv realizarea 
controalelor administrative și începerea contro-
lului pe teren pentru campania 2024, în vederea 
atingerii obiectivelor privind acordarea plăților în 
avans. Inspectorii APIA au demarat controalele în 
fermele din Iași. Fermierii verificați anul acesta 
sunt selectați la control printr-un program special 
derulat de instituție, iar lista este transmisă către 
inspectorii din Iași, care vor merge în teren. Astfel, 
dacă sunt eligibili, APIA continuă plățile către 
agricultori. 

Raluca COSTIN

Fermieri, verificați conturile! APIA 
a făcut noi plăți către ieșenii care 
au cerut subvenții în 2023
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festival urban
de sport

BCR 
Sport Arena 

Streetball
2024

Turneul 4 - Iași
19-21 iulie

IULIUS MALL

Baschet 3x3

Zona fanilor

Muzică non-stop

Distracţie

Concursuri

Comunicat de presă 
Lista măsurilor de protecție în perioada de Cod Roșu 

Compania de Transport Public Iași (CTP Iași) a pus în practică o serie 
de măsuri de protecție, în contextul temperaturilor extrem de ridicate. 
Cum Codul Roșu de caniculă se menține, continuăm cu o nouă serie de 
măsuri. 

Încă din luna iunie, am montat dozatoare de apă la capetele de linie, 
atât pentru călători, cât și pentru vatmani și șoferii de autobuz, contin-
uând cu distribuirea de sticle de apă în stațiile de așteptare. De aseme-
nea, am folosit cisterne pentru udarea șinelor de tramvai care au 
înregistrat temperaturi și de 60 de grade, iar programul angajaților a fost 
modificat în intervalul 12.00 - 16.00. 

În plus, pentru vatmanii care lucrează pe vagoane fără instalație de 
aer condiționat sau ventilatoare, se aplică un program special între orele 
10:00 – 18:00, pe perioada zilelor în care temperaturile depășesc 37°C. De 
asemenea, programul de lucru la stradă este redus la 6 ore, iar după 
aceea, vatmanii se vor retrage în depou unde vor sta în locuri umbrite 
pentru încă 2 ore. 

Pentru a proteja sănătatea și siguranța angajaților care își 
desfășoară activitatea în tonetele de vânzare a titlurilor de călătorie, 
acestea vor fi închise între orele 12:00 și 16:00, începând de luni, 15 iulie 
și până miercuri, 17 iulie, inclusiv. Totodată, s-a început dotarea tonetelor 
și dispeceratelor cu ventilatoare, până acum fiind montate 22. 

Excluzând șoferii și vatmanii, programul de lucru al angajaților se 
desfășoară în 2 ture: de la 06:00-14:00 și de la 13:00-21:00. 

Respectăm aceste măsuri pentru sănătatea și siguranța tuturor 
angajaților noștri. În prezent, CTP Iași are la stradă 150 de vatmani și 15 
tonetiste, a căror protecție este o prioritate în aceste zile cu temperaturi 
extreme. 

În plus, pentru confortul călătorilor, aceștia pot solicita apă de la 
angajații noștri din dispeceratele unde sunt montate dozatoare de apă, 
până astăzi fiind consumați peste 1000 de litri de apă. De asemenea, am 
distribuit peste 100 de sticle cu apă călătorilor care așteptau mijloacele 
de transport în comun. Tot pentru confortul călătorilor, stațiile de 
așteptare sunt curățate și spălate în fiecare noapte și se monteză noi 
adăposturi acolo unde stațiile nu erau prevăzute cu acestea.  

Echipele CTP Iași monitorizează permanent mijloacele de transport 
în comun, pentru a veni în sprijinul călătorilor și acorda asistență, în 
cazul în care este necesar. 

Reprezentanții CTP Iași recomandă călătorilor aflați în stații să evite 
expunerea prelungită la soare, să evite călătoriile între orele 12.00 și 
16.00, să poarte haine de culoare deschisă, șepci sau pălării și să se hid-
rateze corespunzător. 

Pentru mai multe informații, vă rugăm să contactați compartimentul 
de Relații Publice al CTP Iași. 
CTP Iași - Împreună pentru un transport sigur și eficient!
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La câți gândaci sunt în sala de 
evenimente, mireasa l-a  
confundat pe mire cu unul dintre ei 

Iaca, babele încep rubrica de azi cu o pove-
stioară destul de amuzantă. Cică prin zona Târgu 

Mișto, este o sală de asta, de evenimente, Bloris. 
Acolo, cică e invazie de gândaci cum nu s-a mai 
văzut vreodată. Mișună peste tot, iar acum câ-
teva zile o mireasă era să danseze cu unul mare 
și negru, de credea că-i ginerică. Cică sala apar-
ține fostului premar și că cei care pot verifica ac-
tivitatea de acolo nici nu trec prin față, că vor 
să-și păstreze posturile. Măcar un lucru e bun la 
mijloc. Și meniurile de post au carne... 

Grijă mare la țepele  
date de dezvoltator 
În continuarea rubricii de azi, babele vă mai 

povestesc câteva chestiuni de prin mediul ăsta 
de hafaceri. Este un dezvoltator ce se numește 
Căcălin Tomiță, care a construit prin Veșani. 
Toate bune și frumoase până când un cuplu a 
luat un apartament în rate. Au plătit câțiva ani, 
au achitat ce au avut, iar când să semneze actele 

finale, au aflat că blocul nu este intabulat, deci 
și-au luat țeapă. Dezvoltatorul a spus că le dă 
banii înapoi, dar acum prețurile sunt altele... Grijă 
mare peste cine dați... 

Proful își bate ceva de studenți.  
I-a pus și pe feisbuc 
La final de rubrică, babele vă mai spun câ-

teva chestiuni de prin mediul uneversetar, cum 
s-ar spune. Proful Gargoș Rusnacul, de la Cuze, 
are așa câte o perioadă pe lună când o ia pe ară-
tură. Recent, a postat pe rețelele de socializare 
o fotografie cu o mână de studenți și a scris, între 
ghilimele, „viitorii șefi de promoție”. Apăi, babelor 
li s-a părut că dom profesor a cam dat-o de gard 
cu postarea asta. Până la urmă, nu-i permite ni-
meni să-și bată joc de studenți, dar nu este pen-
tru prima dată oricum. Mai povestim și în alte 
edițiuni...

Bursa bârfelor

Ionel, „fratele geamăn” al 
lui Adrian Corduneanu, a 
apărut din nou în lumea 
interlopă. Ionel este 
bărbatul de la care Adrian 
Corduneanu a cumpărat un 
teren în zona Podu de Fier. 
După ce procurorii au 
început să-l ancheteze pe 
Adrian, acesta nu a mai 
avut voie să se întâlnească 
sau să discute cu Ionel 

 
După aproape doi ani în care 

Ionel, „fratele geamăn” al lui Adrian 
Corduneanu, a dormit pe străzi, zi-
lele trecute, a apărut din nou în com-
pania interlopului din Iași. Ionel a 
fost filmat la piscină și în restau-
rante de lux alături de „Beleaua”. 
Ionel Gheorghiță Pandelei este băr-
batul de la care familia lui Adrian 
Corduneanu a cumpărat un teren în 
zona Podu de Fier. Adrian Cordu-
neanu l-a luat sub aripa lui pe Ionel 
o bucată de timp, însă, la un moment 
dat, în cadrul unui dosar penal, 
Adrian Corduneanu nu a mai avut 
voie să se întâlnească sau să discute 
cu Ionel. O vreme, Ionel a dormit pe 
străzi și a fost filmat în timp ce spu-
nea că Adrian Corduneanu l-a păcă-
lit. Totuși, într-un videoclip postat pe 
rețelele de socializare, Adrian Cor-
duneanu explica că atunci când 
legea îi va permite, va avea din nou 

grijă de Ionel. Zilele trecute, interlo-
pul și-a îndeplinit promisiunea. 

„Fratele geamăn” al lui 
Adrian Corduneanu  
a stat o vreme pe străzi 
După ce Ionel, așa-zisul frate 

geamăn al lui Adrian Corduneanu, a 
ajuns să doarmă pe străzi, în mediul 
online a pornit un soi de revoltă. In-
ternauții l-au acuzat pe Adrian Cor-
duneanu că și-a bătut joc de Ionel 
pentru a pune mâna pe o proprietate 
pe care acesta o deținea în Podu de 
Fier. Lucrurile par a fi parțial adevă-
rate, însă acuzațiile care îi sunt 
aduse au fost desființate chiar de 
„Beleaua”. Cum a ajuns Adrian Cor-
duneanu să stea în casa construită 
pe terenul fratelui geamăn, la Iași? 
Din câte se pare, proprietatea lui 
Ionel a fost scoasă la vânzare, iar fa-
milia Corduneanu a intrat pe fir.  

„A avut un coteț în care stătea, în 
Podu de Fier, cu toți bețivii. L-a scos 
la vânzare, a intervenit soacra mea, 
l-a cumpărat, a făcut casă la nepoți. 
El a pus mâna pe bani, i-a băut. Pă-
rinții i-au murit amândoi odată de la 
băutură. Și el a băut atunci odată cu 
ei, a băut până a intrat în comă. S-a 
trezit la morgă, viu. Vă zic adevărul. 
S-a trezit, i-a îngropat pe părinți… S-
a despărțit de nevastă, el având 
patru copii. Pe doi dintre copii i-au 
luat niște rude la Pașcani, iar doi au 
ajuns la casa de copii. El fiind singur 

aici, unde era cotețul ăsta, că n-am 
cum să zic că-i casă. El doar beat 
stătea. A cumpărat soacră mea aici, 
ea i-a luat un apartament de lux în 
chirie. Eu m-am împrietenit cu el. 
Trei ani de zile l-am ținut lângă mine. 
Majoritatea dintre voi n-a dus viața 
pe care a dus-o el. Femei, hoteluri, 
mâncat de trei ori pe zi la restaurant, 
bani de buzunar și câte o bere, două, 
dar nu-i dădeam niciodată spir-
toase”, spunea Adrian Corduneanu. 

Adrian Corduneanu: „O să-l 
iau lângă mine și o să 
vedeți cum revine la viață” 
Corduneanu spunea în luna ia-

nuarie că după ce a fost arestat s-a 
produs „ruptura”. „L-am ținut lângă 
mine până m-a arestat. După ce am 
fost arestat, s-a rupt filmul între 
mine și el, dar tot soacră-mea i-a 

luat apartament cu două camere în 
chirie, avea mâncare caldă zi de zi, 
țigări și bere. Eu, din octombrie 
2022, am interdicție să iau legătura 
cu el. Și eu, și familia mea avem in-
terdicție, dar cu toate astea aveam 
oameni de legătură care îi dădeau 
mâncare. O să fie și el treaz și, când 
îmi scoate controlul judiciar, vă pro-
mit la toți că o să-l iau din nou lângă 
mine că vreau eu, nu am nicio obli-
gație față de el, doar numai că ne-
am atașat ca prieteni. O să-l iau 
lângă mine și o să vedeți cum revine 
la viață Ionel. Și acum, dacă vrea să 
stea, este apartament liber, cu două 
camere, dar nu vrea să stea”, a pre-
cizat Adrian Corduneanu.  

„Fratele geamăn” al lui Adrian 
Corduneanu a ajuns să doarmă pe 
străzi, dar acum s-a întors la viața de 
lux alături de interlopul ieșean. 

Lucian SAVA

Apariție surpriză! „Fratele geamăn” al lui Adrian Corduneanu, 
văzut din nou în compania interlopului din Iași. 
De pe străzi, a ajuns să se răsfețe la piscine și restaurante


